

Административно-правовое регулирование функции Банка России по повышению финансовой грамотности населения: к постановке вопроса

Соколова Елена Александровна,
*доцент кафедры административного и финансового права
Академии права и управления Федеральной службы исполнения наказаний,
кандидат педагогических наук, доцент
390000, г. Рязань, ул. Сенная, дом 1
E-mail: sokolova-utu@yandex.ru*

Статья посвящена анализу путей реализации возложенной на Банк России функции по повышению уровня финансовой грамотности населения и субъектов малого и среднего предпринимательства в Российской Федерации, перспектив ее административно-правового регулирования. На основе обзора мировой практики национальных банков в сфере финансового просвещения автор рассматривает деятельность Банка России в сфере повышения финансовой грамотности населения, его основные проекты и роль в реализации Стратегии повышения финансовой грамотности в Российской Федерации на 2017–2023 годы. В заключение автор предлагает возможные направления административно-правового регулирования новой функции Банка России.

Ключевые слова: финансовая грамотность, Банк России, просветительская функция, административно-правовое регулирование.

The Administrative Law Regulation of the Function of the Bank of Russia Lying in Raising of Financial Awareness of the Population: Problem Setting

Elena A. Sokolova
*Associate Professor of the Department of Administrative and Financial Law
of the Academy of the FPS of Russia
PhD (Pedagogy), Associate Professor*

The article discusses the ways to implement the function of the Bank of Russia to improve the level of financial literacy of the population, small and medium-sized business owners in the Russian Federation, as well as the prospects for its administrative and legal regulation. Based on the review of the world practice of national banks in the field of financial education, the author considers the activities of the Bank of Russia concerning the improving financial literacy of the population, its main projects and its role in the implementation of the Strategy of Improving Financial Literacy in the Russian Federation for 2017–2023. In conclusion, the author suggests possible directions of administrative and legal regulation of the new function of the Bank of Russia.

Keywords: financial literacy, the Bank of Russia, educational function, administrative and legal regulation.